



MINISTER OF THE ENVIRONMENT VISITS REPSOL EMERGENCY CONTROL CENTER AND OBSERVES CLEANUP PROGRESS

Lima, February 01, 2022. The Minister of the Environment, Rubén Ramírez, today visited the Emergency Control Center that Repsol has at the La Pampilla Refinery, where cleanup work is coordinated with world-leading companies contracted by Repsol specialized in oil spill containment and cleanup work. During his visit, the minister was able to see the progress in the sea and coastline reported by the company.

Among the companies contracted is Lamor, which specializes in oil recovery, waste management and water treatment. Lamor was chosen based on its extensive experience and rapid response capacity. Lamor has had an office in Peru since 2013.

Oil Spill Response Limited (OSRL), a company internationally recognized for its specialized services to respond to oil spills anywhere in the world, is also providing immediate response and intervention services.

Marino Morikawa, a Peruvian scientist who leads a team made up of experts in cleaning and extraction of hydrocarbons in water and soil, has also joined the group of international experts contracted and coordinated by Repsol to carry out the cleanup work this week.

In the Emergency Control Center installed by Repsol, a platform has been deployed that uses the most advanced artificial intelligence and data analytics techniques in the world to deal with this situation in the most agile way possible. The minister was able to see the use of state-of-the-art satellite technology to monitor the progress of the cleanup work at sea, as well as the real-time identification of stains so that they can be removed immediately.

Repsol appreciates the minister's visit and his interest in the progress of the schedule presented to the authorities by the company, according to which we expect to complete the cleanup of the beaches and the impacted maritime area by the end of February. We reiterate that our commitment to the cleanup work is absolute, as well as support for the population and the attention to the fauna.



MINISTRO DEL AMBIENTE VISITA CENTRO DE CONTROL DE LA EMERGENCIA DE REPSOL Y CONSTATA AVANCES EN LABORES DE LIMPIEZA

Lima, 01 de febrero de 2022. El ministro del Ambiente, Ruben Ramirez, visitó hoy el Centro de Control de la Emergencia que Repsol tiene en la Refinería La Pampilla, donde se coordinan las labores de limpieza con empresas líderes mundiales contratadas por Repsol especializadas en contención de derrames de petróleo y trabajos de limpieza. Durante su visita, el ministro pudo constatar los avances en el mar y el litoral que la empresa reportó.

Entre las empresas contratadas se encuentra Lamor, especializada en recuperación de petróleo, gestión de residuos y tratamiento de aguas. Lamor fue elegido en base a su amplia experiencia y capacidad de respuesta rápida. Lamor cuenta con una oficina en Perú desde 2013

Por otro lado, también está Oil Spill Response Limited (OSRL), empresa internacionalmente reconocida por sus servicios especializados para responder a los derrames de petróleo en cualquier parte del mundo, proporcionando servicios de respuesta e intervención inmediatos.

Al grupo de expertos internacionales volcados en las labores de limpieza y contratados y coordinados por Repsol también se ha incorporado esta semana Marino Morikawa, científico peruano que lidera un equipo que está conformado por expertos en limpieza y extracción de hidrocarburos en el agua y en el suelo.

En el Centro de Control de la Emergencia instalado por Repsol se tiene desplegada una plataforma que utiliza de manera ágil las técnicas de inteligencia artificial y data analítica más avanzadas del mundo para atender esta situación. El ministro pudo ver el uso de tecnología satelital de última generación para monitorear el progreso de las labores de limpieza en mar, así como la identificación en tiempo real de manchas para que sean retiradas de manera inmediata.

Repsol agradece la visita del ministro y su interés por los avances en el cronograma presentado a las autoridades por la compañía, de acuerdo al cual, estimamos culminar los trabajos de limpieza de playas y de la zona marítima impactada a finales de este mes de febrero. Reiteramos que nuestro compromiso con las labores de limpieza es absoluto, así como el apoyo a la población y la atención a la fauna.